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Espai Econòmic Europeu o acord
d’associació. Aquestes són les
dues vies possibles d’acostament
d’Andorra i altres petits estats a la
Unió Europea proposades pel
mateix organisme. I des del Partit
Socialdemòcrata s’entén que la
millor opció és la segona, que,
com va recordar el president del
seu grup parlamentari, Jaume
Bartumeu, és la que estan defen-
sant des de fa anys. I mantindran
aquesta posició en les futures tro-
bades –probablement n’hi hagi
alguna la setmana vinent– que
s’han de celebrar amb l’executiu
per buscar el consens necessari
en aquesta matèria.

Justament, el comunicat de la
Comissió Europea fet públic
aquesta setmana va ser l’eix que
va centrar la reunió que Bartu-
meu va mantenir ahir amb l’euro-
parlamentària del Partit Socialis-
ta de Catalunya (PSC) Maria
Badia. En la trobada, celebrada a
al seu de la formació catalana a

Barcelona, tots dos polítics van
analitzar en profunditat el docu-
ment, que van valorar molt posi-
tivament. Des del PS es considera
que l’anunci fet per la Unió Euro-
pea “és una molt bona notícia”
per a Andorra i, a més, “tal com
està fet el document, es podrà ac-
celerar el procés”. 

Bartumeu va recordar que la
proposta de l’acord d’associació
entre Andorra i la Unió Europea
és “la posició que sempre ha tin-

gut el nostre partit”, i va mostrar-
se satisfet pel fet que “es veu que
ha anat avançant i la mateixa co-
missió la planteja com una opció
amb viabilitat”. De fet, en un co-
municat de premsa, el PS va po-
sar en relleu l’impuls, el 2005, del
llibre Donem forma al futur, ba-
sat en el treball dels catedràtics
Blanca Vilà i Joan Clavera.

Sobre l’altra alternativa propo-
sada des de la comissió, la d’inte-
grar-se dins l’Espai Econòmic Eu-

ropeu, el líder socialdemòcrata es
mostra més escèptic i, de fet, ho
argumenta recordant que “el ma-
teix ministre de Finances ja la veu
més complicada”. 

És per això que amb vista al fu-
tur “continuarem defensant la via
de l’acord d’associació”, va avan-
çar Bartumeu, que confia de po-
der transmetre en persona al llarg
dels propers dies aquesta volun-
tat al cap de Govern. En aquest
sentit, el cap de l’oposició va rei-

terar que les relacions amb Euro-
pa no han de ser un tema on es
vulguin buscar polèmiques de
partit, sinó on cal “un acord polí-
tic nacional i un pacte d’Estat”. El
líder socialdemòcrata al Consell
General reitera que aquesta vo-
luntat queda evidenciada pel
“treball que fa mesos que fem”. 

FUTUR VIATGE A BRUSSEL·LES

La trobada amb Badia també va
servir perquè l’europarlamentà-
ria, que ja havia donat suport a
Bartumeu el maig passat durant
un viatge a Brussel·les per mante-
nir una reunió amb Luca Grippa,
responsable de les relacions co-
munitàries amb Andorra al Ser-
vei Europeu d’Acció Exterior, hagi
ofert a l’organització una nova vi-
sita del líder del PS al Parlament
europeu, amb la finalitat de trac-
tar amb altres diputats la nova
perspectiva de reforçament dels
lligams entre el Principat i la Unió
Europea. L’objectiu del desplaça-
ment “serà defensar Andorra i
l’interès de l’Estat”, va remarcar el
cap de l’oposició.

La formació entén que aquesta opció és més viable que l’ingrés a l’Espai Econòmic Europeu

El PS referma l’aposta per l’acord d’associació
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El document amb les dues
opcions d’acostament
entre Andorra i la UE va
centrar la trobada que el
líder de l’oposició va
mantenir amb la diputada
europea Maria Badia.

Jaume Bartumeu

“És una bona notícia.
Tal com està el
document el procés es
podrà accelerar”

PRESIDENT DEL GRUP SOCIALDEMÒCRATA

QUÈ HA DIT

El termini per exercir el vot amb
motiu de les eleccions al Parla-
ment de demà pels residents ca-
talans que havien optat per fer-ho
al consolat espanyol va finalitzar

ahir a les vuit de la tarda. Es cal-
cula que prop de 2.000 catalans
han votat, tenint en compte que
un 16,6% dels 11.844 censats ha-
vien fet el tràmit per fer-ho des
del Principat. Tot i que no es van
facilitar dades de participació,
des del consolat es va assenyalar

que s’ha registrat una bona
afluència de ciutadans durant els
tres dies en què s’ha pogut votar a
la seu diplomàtica.

Quant al vot per correu –di-
marts es va tancar el termini–,
han estat 864 les persones que
l’han exercit. Des de l’oficina de
correus espanyola es va indicar
que s’havien repartit 2.151 sobres
procedents de les oficines electo-
rals, alguns dels quals dirigits a
una mateixa persona que havia
demanat els documents per dues
vies diferents. 

Prop de 2.000 catalans voten
a les eleccions al Parlament
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EPOLÍTICAAEL TERMINI PER FER-HO ES VA ACABAR AHIR
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